
číslo 1-2021
ročník 7.

Občasník o živote v Jablonci

Milí priatelia, milí susedia, milí Jab-
lončania.

Rok 2020 bol pre nás všetkých ná-
ročný. Už dlhé mesiace nežijeme svoj 
obvyklý život. Nemôžeme sa stretávať, 
nemôžeme organizovať naše tradičné 
spoločenské udalosti, ktoré nám vždy 
spríjemňovali chvíle v našej dedine.

Verím, že situácia, v ktorej sa nachá-
dzame raz pominie a vrátime sa k uda-
lostiam života tak ako pred pandémiou. 
Na druhej strane ma však veľmi teší, že 
vzájomná ľudskosť, pomoc a podpora tu 
v Jablonci nevymreli a presvedčil som sa 
o tom i ja, keď v zložitej životnej situácii, či 
neistote, v ktorej sme sa ocitli, sme jeden 
na druhého nezabúdali a nezabúdame.

Ďakujem všetkým občanom za akú-
koľvek pomoc. Od nákupov potravín 
a liekov pre seniorov, za pomoc pri skráš-
ľovaní nášho chodníka v Orgátoch, za 
pomoc pri organizovaní minuloročných 
hodov, vínnej ceste i Mikuláša, za pomoc 
pri budovaní obecnej vínnej pivnice na 
vyhliadkovej veži a samozrejme celému 
tímu, ktorí realizoval a realizuje u nás 
v obci testovanie. Ďakujem zo srdca všet-
kým občanom, členom OZ Chrobáčiky 
pri MŠ v obci Jablonec, OZ Zelený Jablo-
nec, ktorí prichádzajú s novými návrhmi 

a projektami, ktoré našu obec skrášlia. Za 
každú pomocnú ruku, ktorá zveľaďuje 
a  rozvíja našu obec pre nás všetkých aj 
pre tých, ktorí nás radi navštevujú. 

Napriek hektickej dobe, v ktorej 
žijeme, vyšším požiadavkám na ľudí, 
techniku a infraštruktúru, či stále ne-
dostatočným finančným zdrojom som 
presvedčený, že zveľaďovať a zvyšovať 
úroveň kvality života v našej obci sa nám 
spoločnými silami darí. 

A čo nás čaká v tomto roku?
Veľmi sa tešíme, že sa nám podarilo 

odovzdať obecný vodovod Trnavskej 
vodárenskej spoločnosti, čím zabez-
pečíme nepretržitú prevádzku pitnej 
vody do každej domácnosti. Vždy nám 
záležalo na bezpečnosti našich obča-
nov, vždy bolo aj v mojom srdci vybu-
dovať chodníky tam, kde chýbajú. Dnes 
už máme vypracovanú projektovú do-
kumentáciu a uskutočnené geodetic-
ké merania, a tak môžeme v najbližšej 
dobe pristúpiť k svojpomocnej výstav-
be chodníka od poľnohospodárskeho 
družstva po zástavku Sušička. Záro-
veň sme dali vypracovať projektovú 
dokumentáciu na výstavbu chodníka 
v obci Jablonec od cintorína po zástav-
ku v  Jarnej. Za veľký úspech pre obec 

pokladám aj to, že sme získali od Trnav-
skej vodárenskej spoločnosti povolenia 
na napojenie sa na kanalizačnú vetvu 
v obci Cífer – časť Jarná. Zároveň sme 
vypracovali projektovú dokumentáciu 
kanalizácie 1. etapy – 267 metrov od zá-
stavky Jarná až po dom pani Krajčovi-
čovej, ktorú sme odovzdali na environ-
fond v Bratislave, kde žiadame finančné 
zdroje na preplatenie vybudovania ce-
lej vetvy. Momentálne pracujú geodeti 
a projektanti na vypracovaní komplet-
nej dokumentácie 2. etapy kanalizácie 
od 1. domu p. Krajčovičovej až po cin-
torín. Naďalej plánujeme skrášľovať náš 
náučno-poznávací chodník o nové prv-
ky a oddychové miesta. Všetkých vás 
srdečne pozývam na otvorenie obec-
nej vínnej pivnice na vyhliadkovej veži, 
ktorá bude reprezentovať vína našich 
lokálnych vinárov. 

Rád by som ešte ocenil dobre od-
vedenú prácu zamestnankýň OÚ, ako 
aj podporu od poslancov OZ, ktorí aj 
v  tomto pre obec ťažkom čase sa spo-
lupodieľajú na správnom rozhodovaní 
a smerovaní obce. Ďakujem!

Budúcnosť obce je hlavne v rukách 
jej občanov. 

Starosta obce Slavomír Pocisk
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Z obecného zastupiteľstva

Voľba hlavného kontrolóra obce Jablonec 
na obdobie 2021 – 2027

Pracovný pomer hlavnej kontrolórky obce sa končil 
ku dňu 31. 3. 2021, preto v zmysle §18a ods. 2 zákona 
369/1990 Zb. o obecnom zriadení bola obec povinná 
zverejniť termín výberového konania tak, aby zverejne-
nie termínu bolo najmenej 40 dní pred dňom konania 
samotnej voľby, ktorá sa konala počas posledných 60 dní 
funkčného obdobia hlavného kontrolóra. Obecné zastu-
piteľstvo si odsúhlasilo čas, podmienky a splnenie kvalifi-
kačných predpokladov. Navrhlo a schválilo uskutočnenie 
voľby HK na deň 17. 3. 2021, pracovný pomer s HK sa uza-
tvoril s účinnosťou od 1. 4. 2021 na obdobie 6 rokov.

Uznesenie č. 4/1/2021: Obecné zastupiteľstvo 
v Jablonci 
1. volí Ing. Alenu Gergelovú za hlavného kontrolóra obce
2. určuje hlavnému kontrolórovi plat vo výške podľa 

§ 18c ods. 1 zákona o obecnom zriadení, a to ako 
súčin priemernej mesačnej mzdy zamestnanca 
v  hospodárstve Slovenskej republiky za predchá-
dzajúci kalendárny rok a koeficientu podľa počtu 
obyvateľov obce k 31. decembru predchádzajúceho 
kalendárneho roka podľa údajov Štatistického úra-
du Slovenskej republiky podľa schváleného rozsahu 
výkonu činnosti hlavného kontrolóra 

3. súhlasí s výkonom inej pracovnej činnosti hlavného 
kontrolóra

Financovanie chodníka od PD Jablonec  
po sušičku na IBV Sever

Obec Jablonec bude v spolupráci s občanmi a ob-
čianskym združením Zelený Jablonec budovať chod-

ník. Na financovanie projektu chodníka prispelo OZ 
Zelený Jablonec, ktoré zaplatilo projektovú dokumen-
táciu a zameranie geodetom. Celkovo investovali cca 
2 600 eur. Teraz sa čaká na vydanie stavebného povo-
lenia. Financovať sa bude z poplatku za rozvoj a z ne-
vyčerpaných prostriedkov fondu rozvoja bývania. Mo-
mentálne je na účte z poplatku na rozvoj 6 997,20 eur 
a na účte fondu rozvoja bývania 690,00 eur.

Uznesenie č. 7/1/2021: Obecné zastupiteľstvo 
schvaľuje investičnú výstavbu chodníka od PD Jablo-
nec po sušičku. Na financovanie investičnej výstavby 
chodníka pre oblasť kapitálových výdavkov sa použijú 
nasledovné prostriedky: prostriedky poplatku za roz-
voj, ktorého stav k 31. 12. 2020 na samostatnom účte 
obce je v sume 6 977,20 eur a nevyčerpané prostriedky 
z fondu rozvoja bývania v sume 690,00 eur.

Zmeny rozpočtu
Za prvý štvrťrok roku 2021 boli tri zmeny rozpočtu. 

Zmena č. 1 a 2 sa týka účelových prostriedkov (škola, 
škôlka, testovanie Covid-19), ktorých zmenu berú poslan-
ci na vedomie a zmenu č. 3, poslanci schvaľujú. V zmene 
č.3 sa jedná o presun financií na investíciu do realizácie 
cyklochodníka od PD Jablonec po sušičku na IBV Sever.

Uznesenie č. 8/1/2021: Obecné zastupiteľstvo 
v Jablonci berie na vedomie 
1. zmenu rozpočtu č. 1/2021 
2. zmenu rozpočtu č. 2/2021 

a schvaľuje zmenu rozpočtu č. 3/2021.

Podrobné zápisnice zo zasadnutí Obecného za-
stupiteľstva v Jablonci a ďalšie dôležité informácie 
nájdete na webovej stránke obce www.jablonec.sk. 

Prvé riadne zasadnutie obecného zastupiteľstva v roku 2021 sa uskutočnilo 17. marca. Hlavnými té-
mami boli voľba hlavného kontrolóra obce či financovanie chodníka od Poľnohospodárskeho druž-
stva po sušičku na IBV Sever. Viac sa dozviete v našom stručnom prehľade.

Z rokovania obecného zastupiteľstva

Cestou – necestou dotáciami 
Do 20. apríla 2021 sa nám podarilo podať deväť projektov, v ktorých žiadame o poskytnutie dotácie. Na-

koľko má naša obec snahu rozvíjať sa a budovať nové veci, no jedinou možnosťou pre nás je získať financie 
prostredníctvom dotácií. Obec ako taká si nemôže dovoliť financovať nové projekty iba z vlastných zdrojov, 
nakoľko je zaťažená splácaním záväzku z prehratého súdneho sporu. Preto je orientovaná na získavanie 
rôznych dotácií, pri ktorých je spoluúčasť len minimálna. Budeme veriť, že tento rok bude pre našu obec 
úspešnejší ako ten predošlý. 
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Ekonomické okienko

Finančná situácia obce v roku 2020 bola naozaj mi-
moriadne náročná. Niekedy sa nám zdá, že ide o skúšku 
zdatnosti nás všetkých. 

Obdobie Popis Suma

Február 2020 Splátka časti úrokov – R.J.R.STAV, s.r.o. 40 000,00

Marec 2020 Súdne trovy – Nehnuteľnosti 18 000,00

Júl 2020 Trovy konania z ukončeného súdu – R.J.R.STAV, s.r.o. 20 256,04

SPOLU 78 256,04

V  roku 2020 sa musela obec vysporiadať s  nema-
lým množstvom platieb v celkovej sume 78 256,04 
eur, ktoré v  minulom období neboli prítomné, čo vy-
plynulo z prehratých súdnych sporov, do ktorých nás 
dostal svojím konaním bývalý starosta Ján Podmanic-
ký. Vo februári 2020 na základe dohody o spoločnom 
postupe bola splatná čiastka časti úrokov z omeškania 
z uzatvoreného súdneho sporu R.J.R STAV, s.r.o. – kul-
túrny dom a 18 bytových jednotiek. Následne v prvom 
štvrťroku 2020 obec bola povinná uhradiť trovy kona-
nia z ukončeného súdneho sporu o určení vlastníckeho 
práva k nehnuteľnostiam rodiny Freivoltovej. 

Ďalšia rana pre obec prišla v podobe rozhodnutia súdu 
o úhrade súdnych poplatkov z prehratého súdneho sporu 
(kultúrny dom a 18 bytových jednotiek) so splatnosťou ih-
neď. I tento záväzok bol riadne obcou splnený. 

Investície obce v roku 2020 v 1. štvrťroku: 
Obdobie Popis Suma

Marec 2020 Dobudovanie miestneho rozhlasu 6 750,00 

Marec 2020 Splátka pozemku v centre obce na Kole 10 000,00

SPOLU 16 750,00

Zároveň v tomto istom období bola splatná faktúra 
za dobudovanie miestneho rozhlasu od obecného úra-
du po dolný koniec v minulom roku, ako aj pravidelná 
ročná splátku pozemku v centre obce na Kole – bývalé 
kúpalisko, ktorú obec realizuje v marci. 

Obdobie
Čerpanie 

úveru
Splácanie 

úveru
Zostatok úveru

01.01.2020 342 642,05

03.02.2020 40 000,00 382 642,05

14.07.2020 17 357,95 400 000,00

13.10.2020 20 000,00 380 000,00

19.11.2020 15 000,00 365 000,00

10.12.2020 30 000,00 335 000,00

SPOLU 57 357,95 65 000,00 -7 642,05

Nakoľko platby v  1. polroku 2020 boli príliš vysoké, 
sumu 57  357,95 si obec bola nútená zapožičať z pros-
triedkov komunálneho úveru do výšky maximálneho 
úverového rámca. Nakoľko išlo ale o  platby bežných 
výdavkov, túto sumu bola obec podľa zákona o rozpoč-
tových pravidlách následne povinná do 31.12.2020 aj na 
účet komunálneho úveru vrátiť. Vývoj komunálneho úve-
ru v roku 2020 možno vidieť v nasledovnom prehľade:

Z uvedeného vyplýva, že načerpaná suma 57 357,95 
EUR bola k  31.12.2020 na účet komunálneho úveru aj 
vrátená, pričom úver bol navyše splatený aj o sumu 
7 642,05 EUR.

Obdobie
Zadlženosť 

v %
Zmena Dôvod zmeny

01.01.2020 44,73 %

29.02.2020 49,95 % zvýšenie Úhrada časti úrokov z omeškania

31.07.2020 52,22 % zvýšenie Úhrada trov konania

31.10.2020 49,61 % zníženie Splácanie úveru

30.11.2020 47,65 % zníženie Splácanie úveru

31.12.2020 43,73 % zníženie Splácanie úveru

SPOLU 2020 zníženie

V  neposlednom rade je zaujímavý aj vývoj za-
dlženosti obce v  roku 2020, ktorú podľa zákona 
o rozpočtových pravidlách obec nesmie presiahnuť.

V konečnom dôsledku bola k 31.12.2020 celková za-
dĺženosť obce v  porovnaní s   januárom 2020 znížená 
o 1 % na hodnotu 43,73 %.

Okrem týchto mimoriadnych platieb, do ktorých nás 
priviedol bývalý starosta, si obec uhrádzala samozrejme 
aj výdavky súvisiace s  bežným chodom obce, ktoré 
súviseli najmä so správou odpadového hospodárstva, 
verejného osvetlenia, vodovodu, s údržbou verejných 
priestranstiev, verejnej zelene, školy a  školských 
zariadení ako aj splácanie už existujúcich úverov zo 
ŠFRB na bytové jednotky obce v sume 32 354,84 EUR.

Pochybenia pri politike bývalého starostu 
Jána Podmanického nás vyšli draho
V tejto časti by sme Vám chceli aspoň trošku priblížiť, s akými problémami sa musí obec v priebehu 
roka popasovať. Je to naozaj len nepatrná smietka z toho, čo si občania môžu podrobne vyčítať zo 
spracovanej účtovnej závierky obce s kompletnými prílohami. 
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Fakty o obecnej vode
Obecný vodovod v Jablonci sa začal budovať v roku 1986, kedy tu žilo okolo 600 obyvateľov. Dnes, 
v roku 2021, máme v Jablonci skoro dvojnásobný počet obyvateľov. Približne 30 rokov svojho fun-
govania neboli investované financie, či už na rekonštrukciu, výmenu vodomerov, potrubí, atď. 

A čo to prinieslo?
Sami ste mali možnosť vidieť, že v období leta, kedy 

je veľká spotreby vody v obci a globálne zmeny súvi-
siace s úbytkom podzemnej vody spôsobili, že voda 
v našich domácnostiach častokrát ku večeru netiekla. 
Neprejdú ani tri mesiace, kedy neustále musíme riešiť 
haváriu prasknutého starého vodovodného potrubia. 

Havarijný stav nášho obecného vodovodu sa snaží-
me od roku 2014 riešiť. Do dnešného dňa sme vynalo-
žili už nemalé množstvo financií, aby každá domácnosť 
mala zabezpečenú kvalitnú pitnú vodu. Do záchrany 
vodovodu sme investovali cez 49 000 eur, no stále to 
nestačí. A nielen to. Zo zákona máme povinnosť me-
niť vodomery každých 5 rokov, od nasledujúceho roka 
urobiť aj hydrogeologický prieskum, ktorý bude stáť 
okolo 20 000 eur. A to je pre našu obec likvidačné, na-
koľko ročné platby za vodu od občanov nepostačujú 
ani na samotnú prevádzku nášho vodovodu. 

Od zrodu obecného vodovodu je od samého začiat-
ku pán František Poláček, ktorý plánuje svoju činnosť 
postupne ukončiť. Aj touto cestou sa mu chceme poďa-

kovať za 30 rokov poctivej práce pri prevádzke vodovo-
du v Jablonci. Starostlivosť o vodovod si vyžaduje vyso-
kú odbornosť, pravidelné prehliadky, nové technológie, 
kontroly pitnej vody a iné. Dosiahnuť zisk z vody, aby 
sme toto všetko mohli dosiahnuť nie je v našich silách.

A ako teda ďalej?
Pre našu obec pred niekoľkými mesiacmi nastala his-

torická chvíľa. Trnavská vodárenská spoločnosť (TAVOS) 
sa po našich vzájomných rokovaniach nám rozhodla 
podať pomocnú ruku a zabezpečiť profesionálnu sprá-
vu vodovodu aj napriek tomu, že nemáme novo vybu-
dovaný vodovod. Vnímame to ako záchranu ďalšej pre-
vádzky vody, keďže Bratislavská vodárenská spoločnosť 
nás aj do budúcna odmietla prevziať a spravovať nám 
vodu. TAVOS plánuje ako prvé zainvestovať do výmeny 
vodomerov s možnosťou diaľkových odpočtov v hod-
note 80 000 eur pre 400 domácností a to už v tomto 
roku v máji, pričom úplne vylúči návštevy osôb vyko-
návajúcich pravidelné odpočty vodomerov, čo bude aj 
do budúcna zákonnou povinnosťou. TAVOS sa zároveň 
zaviazala každoročne investovať 40 000 eur do chodu 
a postupnej obnovy vodovodu. Obec preinvestovala za 
bývalého starostu 430 000 eur do vybudovania čističky 
odpadovej vody na dolnom konci pri p. Hujsiovi, ktorú 
nie je možné po kompletnej analýze uviesť do prevádz-
ky, nakoľko jej technológia je zastaralá. Preto prísľub od 
Trnavskej vodárenskej spoločnosti na napojenie sa na 
kanalizačnú vetvu v Jarnej je pre nás výhrou. 

V závere by sme radi poďakovali Trnavskej vodáren-
skej spoločnosti, že nám dala šancu nezostať bez tak 
životu vzácnej tekutiny akou je voda. 

Obecný vodovod

Telekom v Jablonci
Spoločnosť Slovak Telekom nás oslovila s prosbou o pomoc vybudovať v našej obci optickú sieť. Obecný 

úrad v Jablonci neváhal a snažil sa o čo najväčšiu participáciu na tomto projekte. Odkomunikovali sme s kaž-
dou domácnosťou v obci formou návratky záujem o vybudovanie prípojky bezplatne, priamo až do domác-
nosti zákazníka. Aj keď počas štyroch mesiacov sme mali našu dedinu rozkopanú, všetci sme to v spokoj-
nosti prijali a dnes sa väčšina našich občanov môže tešiť z rýchleho internetu, či kvalitného HD obrazu na 
svojich televíznych prijímačoch 😊. 
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Jablonecký archív už čoskoro skutočnosťou
Vínne pivnice sú pomerne populárne a mnoho ľudí si ich stavia aj doma – samozrejme ide najmä 
o milovníkov vín. 

Aj u nás v Jablonci máme spolok Vinárov, teda ob-
čanov, ktorí sa vo svojom voľnom čase venujú viniču 
a výrobe vína. Samozrejme majú aj svoje domáce vínne 
pivničky, kde si neraz uctia svojich hostí. 

Keď v hlave nášho pána starostu skĺzla myšlienka 
výstavby vyhliadkovej veže, nezo-
stalo to len pri tom. Keďže sa veža 
stavala na kopci vo svahu, bola by 
škoda nevyužiť priestor pod ňou, 
povedal si starosta. A tak sa zažala 
stavať najprv "obecná vínna pivni-
ca" a  následne vyhliadková veža, 
ktorú snáď navštívil už takmer kaž-
dý Jablončan. V týchto dňoch sa už 
vo vínnej pivnici pilne pracuje: vý-
stavba archívu vín z tehál, drevené posedenie a stôl, vý-
stavba barového pultu, osvetlenie, špeciálne omietky, 
osadenie dlažby, kovové vstupné dvere, či dekorácie. 

Veríme, že naša obecná vínna pivnica, s kapacitou 
cca 25 osôb, rozohreje srdce každého návštevníka. 
Budú v nej zaarchivované najlepšie vínka našich 14 
obecných vinárov. Pivnica bude slúžiť nielen ako archív, 

ale aj miesto, kde si budete môcť každú prvú sobotu 
v mesiaci prísť vychutnať vínka od miestnych aj lokál-
nych vinárov a vo vzájomnom rozhovore s nimi spo-
znať cestu vzácneho nápoja až k vášmu poháru 😊.

Vinári Jablonca a starosta obce Vás radi privítajú 
v  netradičnej reprezentačnej obec-
nej vínnej pivnici na bývalej skládke 
odpadu pod Vyhliadkovou vežou, 
ktorá upevní Váš zážitok z degus-
tácie vín a chutného občerstvenia. 
Vínka, ktoré Vám ulahodia si budete 
môcť aj zakúpiť. 

Starosta obce ďakuje pánovi 
Vladislavovi Delinčákovi, Štefano-
vi Lučanskému, Štefanovi Ochabo-

vi, pánovi Ferdinandovi Peškovi, Jurajovi Habiňákovi 
a Mariánovi Lojovi z Cífera, pánovi Jánovi Meszarošovi 
ml., Jánovi Melegovi a obecnému zamestnancovi Pav-
lovi Mackurovi, ako aj všetkým ostatným Jablončanom 
za pomoc, ktorú vynaložili pri vybudovaní pivničky.

Slávnostné otvorenie obecnej vínnej pivnice sa 
bude konať dňa 5. 6. 2021. Všetci ste srdečne vítaní. 

Archív vín
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Pod pojmom štát si ľudia častokrát predstavia prezidenta, vládu, parlament či štátne úrady. No často 
sa zabúda na to, že tieto inštitúcie sú vrcholom ľadovca v správe vecí verejných. Majú najrozsiahlej-
šie právomoci, ale v skutočnosti stoja na ramenách menších celkov, akými sú obce. Obec zabezpe-
čuje základné potreby pre obyvateľov. Vykonáva rôzne originálne a prenesené kompetencie akými 
sú najmä zriaďovanie školských zariadení, zabezpečovanie verejného poriadku v obci, zabezpečo-
vanie niektorých sociálnych služieb, zber a  nakladanie s  odpadmi, zásobovanie vodou, výstavba 
a údržba miestnych komunikácií a verejných priestranstiev a mnohé ďalšie. 

Po novom je obec poverená aj úlohou testovania 
občanov antigénovými testami na koronavírus. Od 
začiatku roka ste v  médiách zaznamenali rôzne infor-
mácie či už negatívne alebo pozitívne týkajúce sa obcí 
a testovania. Je pravda, že malé obce, ako je naša, majú 
problém so zabezpečením tejto úlohy. Ako už všetci 
vieme, z našej strany bolo najväčším problémom nie-
koľkomesačné čakanie na refundáciu, z čoho sa odví-
jalo aj platenie všetkých výdavkov spojených s testova-
ním. Mnohé obce najmä v Trnavskom kraji testovali len 
do konca februára. Naša obec sa nevzdala a snažila sa 
vynaložiť veľa času a energie nato, aby sme túto novo-
dobú ,,spoločenskú akciu´́  hravo zvládli. Cieľom bolo 
otvorenie odberového miesta každú sobotu. Hlavným 
dôvodom testovania bolo, že obec chcela vyjsť v ústre-
ty občanom. Občania tak nemuseli cestovať do väčších 
miest a  čakať v  dlhých radoch na získanie certifikátu 
o testovaní, ktorý bol potrebný na každom kroku. 

Úprimné poďakovanie patrí v prvom rade Vám ob-
čania, ktorí ste sa zúčastnili testovania, za  disciplino-
vanosť, ohľaduplnosť a  dodržiavanie odporúčaného 
časového harmonogramu súpisných čísiel, vďaka čomu 
testovanie prebiehalo priebežne a netvorili sa rady.

Zachráňme spolu životy

Testovanie na COVID-19
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Testovanie na COVID-19

No sú medzi nami aj takí, ktorí s odhodlaním 
pomáhajú a využívajú svoj čas na pomoc a podpo-
ru chorým a opusteným. Preto by sme si mali uve-
domiť, aký dôležitý je práve čas. V podstate je to 
jediné, čo máme. Čas, ktorému môžeme dať punc 
večnosti tým, že sa slobodne naučíme milovať, 
a  tak sa pripravíme na stretnutie s večnou láskou. 
Láskou, ktorá je zodpovedná a pravdivá. Nemali by 
sme zabúdať aj na iné pandémie, ktoré celosvetovo 
ohrozujú ľudstvo. Pandémia nelásky, strachu, klam-
stva, pokrytectva, závisti... Každý z nás sa s tým stre-
táva. Otázkou je, či to môžeme zmeniť a či máme 
k tomu nejaké kompetencie. Čo môžeme urobiť je 
naša reakcia a postoj. Naša odpoveď, lebo sila zlých 

je v slabosti dobrých. Pandémia v akejkoľvek zlej po-
dobe by mala byť pre nás výzvou ako zmobilizovať 
svoje sily, schopnosti a využiť dary, ktoré každý je-
den z nás má. A máme ich len preto, aby mohli slúžiť 
tým, ktorých práve stretáme. Toto poznanie a služ-
ba pre druhých nám umožňuje spoznávať samých 
seba a prináša nadšenie, ktoré pretvára naše životy 
a dáva im smerovanie. 

Zbavme sa strachu a úzkostí. Veď všetci túžime po 
radosti a rovnováhe, ktoré rozvíjajú ducha a dušu. Pre-
čo nevykročiť? Poďme spolu. Nebudeme to iba vidieť, 
ale budeme svietiť. Nečakajme, až táto búrka pandé-
mie prejde. Naučme sa umeniu správne žiť už teraz.

Iveta 

Pandémia...
Pandémia je epidémia, ktorá sa šíri na rozsiahlom území, dokonca celosvetovo. Denne sa s tým 
stretávame, skloňujeme covid- 19 v rozličných podobách. Niektorí ho prekonali, poznali sme 
tých, ktorí mu podľahli. Stretávame ľudí, ktorým je to ľahostajné, aj takých, ktorí majú obavy, 
možno až prehnané, ktoré ich paralyzujú. 

Bez nášho starostu Slavomíra Pociska, ktorý organi-
začne zabezpečuje každé jedno testovanie a snaží sa 
vyjsť v ústrety občanom, by samotné testovanie nebo-
lo možné. Za to mu patrí veľká vďaka. Vďaka patrí i za-
mestnankyni OÚ Andree Hinčekovej, ktorá je hlavnou 
koordinátorkou a administratívnou silou pri testovaní. 

Poďakovanie patrí tiež zdravotníkom, administratív-
nym silám, že boli ochotní, podieľať sa na zodpovednej  
práci odberového tímu  v rámci antigénového testova-

nia v našej obci – Petronele Pastuchovej, Lucii Cíferskej, 
Ľudke Feketeovej, Michaele Melegovej, Natálie Herča-
novej, Janke Bednárovskej, Majke Oscitej, Jurajovi Zi-
govi, Andree Hinčekovej, Alice Švončinárovej, Miriam 
Májekovej, Zuzane Hujsiovej. 

Na záver vyzývame všetkých, aby naďalej dodržia-
vali potrebné opatrenia, rešpektovali prijaté nariade-
nia, boli opatrní, zodpovední a hlavne trpezliví. ,,SPOLU 
TO ZVLÁDNEME´́ .

Por. číslo Testovanie na COVID-19 dňa Počet testovaných osôb Počet pozitívnych Miera pozitivity

1. 23. – 24. 01. 2021 650 7 1,08

2. 30. 01. 2021 596 4 0,67

3. 06. 02. 2021 625 3 0,48

4. 13. 02. 2021 601 2 0,33

5. 20. 02. 2021 607 1 0,16

6. 27. 02. 2021 629 3 0,48

7. 06. 03. 2021 633 1 0,16

8. 13. 03. 2021 590 0 0,00

9. 20. 03. 2021 605 0 0,00

10. 27. 03. 2021 616 1 0,16

11. 03. 04. 2021 621 1 0,16

12. 10. 04. 2021 622 0 0,00

  SPOLU 7395 23 0,31
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Do kontajnera môžu obyva-
telia vhadzovať použité batérie 
a  malé elektrozariadenia, akými 
sú kalkulačky, rádiá, rýchlovar-
né kanvice, hriankovače, sušiče 
na vlasy, telefóny či elektronické 
hračky. Iné elektronické zariade-

nia, medzi ktoré patria napríklad te-
levízory či počítačové monitory, do 
tohto kontajnera nepatria. Tieto si 
uskladnite doma a počkajte na veľ-
kokapacitný zber odpadu, ktorý or-
ganizuje obec 2x ročne. Jarný zber 
odpadu sa konal 17. apríla 2021. 

Zároveň sa chceme poďakovať 
obyvateľom našej obce za triedenie 
odpadu v predošlom roku. Výsledkom 
je zvýšená úroveň vytriedenia odpadu. 
V roku 2018 predstavovala úroveň vy-
triedenia odpadu 19,34 % v našej obci, 
v roku 2019 to bolo 26,52 % a v  roku 

2020 dosiahla úroveň vytriedenia od-
padu viac ako 46 %. Obec verí, že ob-
čania našej obce budú disciplinovaní 
a triedenie odpadu bude pre nich ča-
som samozrejmosťou. 

Poďakovanie patrí všetkým oby-
vateľom, ktorí sa separáciou odpa-
du na uvedenom výsledku podie-
ľali. Ostáva nám presvedčiť aj tých 
ostatných, že dôsledné triedenie 
odpadu znižuje celkové množstvo 
komunálneho odpadu ukladaného 
na skládky, čo má výrazné ekologic-
ké a ekonomické dôsledky.

Elektronický čip má vizuál nálepky, ktorá v sebe ne-
sie informáciu o zbernej nádobe. Jej pokus o prelepe-
nie, prípadné poškodenie môže spôsobiť, že sa stane 
neaktívnym a zberná nádoba nebude obslúžená. Čip 
bude majetkom obce. V najbližšom mesiaci prebehne 
označenie všetkých plastových smetných nádob na 
zber komunálneho odpadu čipom. O dátume značenia 
Vás budeme vopred informovať internetovou stránkou 
obce, facebookom a miestnym rozhlasom. Smetné ná-
doby si každá domácnosť označí menom, priezviskom 
a presnou adresou, napísanou na lístku a prilepenom 
na nádobe v čase čipovania nádob. Zberná nádoba, 
ktorej poplatník má voči obci nedoplatky za komunál-
ne odpady, nebude očipovaná. 

K novému systému sa pristupuje z dôvodu reálneho 
prehľadu a prehľadnejších štatistík o množstve zmeso-
vého odpadu, ktoré každá domácnosť vyprodukuje. 

Vďaka evidencii odpadu môžeme:
 ZÍSKAŤ prehľad o množstve odpadov, ktoré produ-

kujú domácnosti

 ZNÍŽIŤ množstvo skládkovaného odpadu
 ZLEPŠIŤ náš dopad na životné prostredie
 VYTVORIŤ spravodlivejší systém poplatkov
 mať SMART riešenie pre odpady a byť príkladom 

pre ostatné obce

Autá, ktoré vyvážajú odpad, budú vybavené čítač-
kami, ktoré prečítajú čip na každej nádobe a priradia 
ju v systéme k danej domácnosti. Vozidlá budú vyba-
vené váhou, ktorá bude každú smetnú nádobu vá-
žiť. Zazmluvnená firma bude sťahovať načítané dáta 
online do svojho systému. Občania budú mať taktiež 
oprávnenie k danému programu a zozbieraným dátam 
o  svojej smetnej nádobe. O podrobnejších informáci-
ách Vás budeme neskôr informovať. 

Hlavným cieľom nového projektu je, aby zosuma-
rizované dáta za predošlý rok zvýhodnili obyvateľov, 
ktorí produkujú menej zmesového odpadu. Obec v na-
sledujúcom roku pristúpi k motivačnému systému, kto-
rý odmení domácnosti. Zodpovedný prístup k odpadu 
sa oplatí. 

Nádoba je vybavená senzorom, ktorý pomocou mobilnej aplikácie signalizuje jej naplnenosť. Po 
upozornení o naplnení zazmluvnená firma nádobu vyprázdni. Tento kontajner je umiestnený pri 
budove Obecného úradu. 

Obec Jablonec v tomto polroku pristúpi k novému značeniu plastových smetných nádob na ko-
munálny odpad, a to formou RFID čipu.

Špeciálny kontajner na elektroodpad

Elektronická evidencia odpadu už čoskoro aj u nás

Elektroodpad
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Kompostovanie 

4 základné pravidlá kompostovania
 Správna veľkosť kompostovaného materiálu:
 materiál – biologický odpad, ktorý sme nazbierali, 

musíme pred zamiešaním do kompostu upraviť na 
správnu veľkosť. Tá závisí od materiálu, ktorý ideme 
kompostovať. Väčšie a hrubšie suroviny (napr. koná-
re, šupy z melóna) zmenšujme krájaním, lámaním, 
sekaním alebo drvením tak, aby mali max. veľko-
sť ako palec na ruke. Čím menšie sú častice, ktoré 
chceme kompostovať, tým sa nám rýchlejšie skom-
postujú.

 Správna skladba kompostu (surovinová skladba): 
napríklad miešajte mäkké, zelené a šťavnaté suro-
viny (tráva, ovocie a zelenina) so suchými, hnedými 
a drevnatými surovinami. Suché, hnedé a drevnaté 
suroviny (štiepka, lístie, slama) si uskladnite vo vre-
ciach, napr. vedľa kompostoviska. Biologický odpad 
z domácnosti a záhrady nemiešajte s iným odpa-
dom, zbierajte ho samostatne napr. do vedierka, 
aby sa vám lepšie so všetkým pri vhadzovaní do 
kompostu manipulovalo.

 Dostatočný prístup vzduchu:  prekopte kompost 
min. 2x ročne. Prevzdušníte ho a zároveň ho pre-
miešate.

 Dostatočná vlhkosť: zmes kompostovaných suro-
vín potrebuje aj vodu. Zmes by mala byť ako vyžmý-
kaná špongia – vlhká, ale po stlačení z nej nesmie 
vytekať voda (max. 3 – 5 kvapiek).

Typy odpadu, ktoré sú do kompostu vhod-
né a nevhodné :
 Vhodné: suché, zvädnuté a črepníkové kvety, tráva 

a seno, slama, lístie (aj orechové) a ihličie, vypletá 
burina, nasekané kukuričné stonky a klasy, pozbe-
rové zvyšky z pestovania na balkóne a v záhrade, 
nasekané konáre zo stromov a krovín, piliny, hobliny 
a štiepka z čistého dreva, zhnité ovocie a zelenina, 
zvyšky z čistenia a spracovania ovocia a zeleniny (aj 
citrusy a banány), znehodnotené potraviny (koreni-
ny, strukoviny, obilniny ...), usadenina z kávy, čajové 
vrecúška, škrupiny z orechov, kôstky a makovice, va-
ječné škrupiny,  studený popol z čistého dreva, pa-
pierové vreckovky a obrúsky.

 Nevhodné:  zvyšky varených jedál, zvyšky mäsa 
a výrobky z neho, zvyšky rýb a výrobky z nich, mlie-
ko a mliečne výrobky, výrobky z vajec, surové ani 
varené kosti, piliny a zvyšky z drevotriesky, lakova-
ného a natieraného dreva, chlieb a iné pekárenské 
výrobky, biologické odpady z drobnochovu – vý-
kaly, podstielka, zvyšky potravy, srsť z vyčesávania 
zvierat, uhynuté zvieratá a zvyšky zo zabíjačky, ne-
rozložiteľné odpady (sklo, plasty, kovy, textil...), lieky 
a liečivá, farebne potlačený a voskovaný papier, vata 
a tampóny z ošetrovania pleti, plienky a hygienické 
vložky.

Môže – nemôže?
 Kompostovanie orechového lístia

Orechové lístie sa dá kompostovať. Je potrebné ho 
rozdrviť na čo najmenšie kúsky a zmiešať s dusíkatými 
materiálmi (napr. tráva). Z celkovej hmotnosti kom-
postovaných materiálov môže orechové lístie tvoriť až 
30%-tný podiel. Pri dodržaní základných pravidiel kom-
postovania sa dá už po 6 mesiacoch kompost z orecho-
vého lístia bezpečne použiť v záhrade. 

Dobrá rada:  lístie zberajte kosačkou, aby ste ho 
takto posekali, prípadne ho zhrabte do zásobníka na 
lístie alebo ho nechajte prikryté iba tak na kope napo-
spas zimnému počasiu (mráz, vlhkosť). Na jar po lístí 
podupte a tým ho popučíte na menšie časti. Bude sa 
ľahšie kompostovať.

 Kompostovanie odpadu z citrusových plodov
Zvyšky z citrusov sa dajú kompostovať. Je potrebné ich 

nakrájať na čo najmenšie kúsky a zmiešať ich s uhlíkatý-

Aj kompostovanie má svoje pravidlá, ktoré sa oplatí dodržiavať. Len vtedy vás celý proces môže od-
meniť kvalitným kompostom, z ktorého bude mať vaša záhrada úžitok. 
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Kompostovanie/Odpady

mi materiálmi (napr. slama, drevná štiepka). Pri dodržaní 
základných pravidiel kompostovania sa dá už po 3 až 6 
mesiacoch kompost z citrusov bezpečne použiť v záhrade.

 Kompostovanie buriny
Všetky buriny sa dajú kompostovať. Bez akých-

koľvek problémov môžeme kompostovať mladé buri-

ny. Buriny, ktoré majú vyzreté semená, alebo ktoré sa 
rozmnožujú vegetatívne, musíme pred kompostova-
ním upraviť – nasekať a nechať skvasiť v nádobe s daž-
ďovou vodou. Takto upravený materiál potom môžete 
skompostovať bez rizika rozšírenia buriny na záhradu 
po použití kompostu.

 Škrupinky z vajíčka, orechové škrupiny a kôstky 
z ovocia
Všetky odpady je možné kompostovať, ale rozkladajú 

sa dlhšie. Môže sa stať, že pri braní hotového kompostu 
vám ostanú na site pri preosievaní. Vtedy ich jednoducho 
opäť vhoďte do kompostu a dajte im viac času. Materiál, 
ktorý sa v komposte rozkladá dlhšie a ťažšie nám zabez-
pečí kyprosť s dostatkom dutiniek so vzduchom. Kom-
postovania spomenutých odpadov sa netreba preto báť.

Jabloneckí rybári majú srdce pre Gidru
Aj túto jar sa partia našich rybárov rozhodla upratať 

okolie potoka Gidry a náučného chodníka v Orgátoch. 
Ako to už býva zvykom, odpadu bolo viac ako dosť. 
Áno, je to smutné, že ľudia nevedia, kam s odpadka-
mi a to náš náučný chodník má aj smetné koše, ktoré 
pravidelne vysypávajú obecní zamestnanci. Papieriky, 
pneumatiky, plastové fľaše, igelity, plechovky a iné... 
to všetko sa našlo vo vreciach, ktoré naplnili rybári. 
Bolo ich neuveriteľných 42 kusov. Chlapci, ďakujeme!

Veľká časť odpadu má nebezpečné vlastnosti, 
ktoré môžu okrem poškodenia životného prostredia 
ohrozovať zdravie ľudí, preto je dôležité predchá-

dzať vzniku odpadu, prípadne ho čo najefektívnejšie 
a najvhodnejšie využívať. 

Preto vás prosíme milí občania, či návštevníci a tu-
risti, aby ste odpadky hádzali do smetného koša, ale-
bo si ich vzali so sebou domov. 

Taktiež prosíme majiteľov psov, aby svoje psíky 
na prechádzke sledovali a prípadné exkrementy si 
po nich pozbierali. Veľmi nás zarmucuje, že pri pre-
chádzke naším chodníkom, musíme častokrát ob-
chádzať psie výkaly, respektíve ich po nezodpoved-
ných majiteľoch odstraňovať a v horšom prípade si 
ich doniesť na topánke so sebou domov...
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Vinári od Gidry

Spočiatku to vyzeralo, že v roku 2020 budeme musieť túto skvelú akciu oželieť. Napokon sa ale situ-
ácia s pandémiou počas letných mesiacov natoľko zlepšila, že sme mohli zorganizovať aj 3. ročník. 
Podujatie Vinári od Gidry sa konalo poslednú júnovú sobotu a opäť prilákalo k potoku nielen oby-
vateľov Jablonca, ale aj mnohých „cezpoľných“.

Vinári od Gidry

Na Jabloneckom náučno-pozná-
vacom chodníku sme mohli degusto-
vať vína od vinárov a vinohradníkov 
z Jablonca, Budmeríc, Báhoňa, Cífera, 
Vištuka a  Štefanovej. Celkovo bolo 
v ponuke až 150 vzoriek vín. Či už ob-
ľubujete biele, červené alebo ružové, 
určite ste si tam našli svojho favorita. 
Okrem vínka sme si mohli pochutnať 
aj na všakovakých dobrotách, ktoré 
pripravili buď vinári vo svojich stán-
koch, alebo naši dôchodcovia v  ich 
špeciálnom bufete. O  dobrú náladu 
sa už tradične staral heligonkár, kto-
rý strhol k  spevu nejedného okoloi-

dúceho. Celkovo môžeme podujatie 
Vinári od Gidry hodnotiť ako úspeš-
né. Prišli si na svoje nielen milovní-
ci vína, ale aj celé rodiny, kamaráti 
či známi, ktorí sa mohli po dlhšom 
čase stretnúť v príjemnom prostredí 

a nachvíľu zabudnúť na svoje každo-
denné starosti. V  týchto dňoch nám 
neostáva nič iné, len dúfať, že pande-
mická situácia nám umožní stretnúť 
sa v podobnom duchu aj v tomto ka-
lendárnom roku.
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OZ Chrobáčiky

Naše projekty získali podporu  
od Nadácie Volkswagen Slovakia

 

 

 

 

 

 

 

Milé Chrobáčiky, deti, rodičia a priatelia, musíme sa úprimne priznať, že tak ako aj vám všetkým, aj nám 
v združení veľa vecí poslednú dobu chýba. Chýbajú nám naše spoločné podujatia, chýba nám radosť 
v detských očkách, chýbajú nám úsmevy na vašich tvárach, chýba nám vaša spoločnosť, chýbate nám 
vy všetci. My však veríme, že onedlho nastane čas, kedy si to všetko vynahradíme, kedy sa stretneme 
v škôlkarskej záhrade, alebo pri opekanisku alebo si oblečieme nápadité karnevalové masky a aj v spo-
ločnosti Martina Žáka sa skvelo zabavíme. A na toto všetko sa už nesmierne tešíme. .

Uplynulý rok teda nebol rokom spoločenských uda-
losti, avšak napriek tomu sa v našom združení diali prí-
jemné veci.

Ako po minulé roky, tak aj v roku 2020 podalo naše 
OZ Chrobáčiky pri MŠ v obci Jablonec zamestnanecký 
projekt na získanie grantu, no tentokrát to boli dokon-
ca dva projekty. Išlo o projekty zamestnancov Volkswa-
genu, kde Nadácia Volkswagen Slovakia posúdila naše 
projekty v oblasti environmentálnej výchovy, pohybu a 
zdravia ako prospešné a podporila nás v oboch prípa-
doch sumou 1000 eur. 

Členovia OZ sa opäť spojili a v škôlkarskej záhrade 
vybudovali spoločne so zamestnancami obce pocito-
vý chodník, bylinkovú špirálu, osadili environmentálnu 
informačnú tabuľu o bylinkách a lavičku, ako aj vysadili 
rôzne druhy ovocných kríkov, stromov a byliniek.

V druhom prípade sme získali grant 1000 eur na 
vybudovanie trvalého posedenia pod altánkom na vy-
hliadkovej veži v Jablonci, ktoré poslúži všetkým obča-
nom Jablonca či turistom. 

Veríme, že si naše deti, ale i občania budú v dobrom 
užívať vybudované diela predovšetkým vďaka zamest-
nancom Volkswagenu: pánovi Císarovi a pánovi Švor-
covi, ktorí sa angažovali pri realizácii samotných projek-
tov. Ďakujeme Vám páni!

Zároveň ďakujeme všetkým členom i priateľom náš-
ho združenia, ktorí podali pomocnú ruku a s radosťou 
sa podieľali pri realizácii projektov. 

Aj rok 2021 sme začali úspešne, čo sa projektov 
týka, nakoľko náš ďalší projekt opäť podporila Nadá-
cia Volkswagen Slovakia, ktorý sme ako OZ Chrobáčiky 
pri Materskej škole v obci Jablonec podali, a to sumou 
2500 eur. Keďže väčšina z nás veľmi radi využívame náš 
náučno-poznávací chodník, dostali sme myšlienku, ako 
ho viac zatraktívniť pre naše deti. Podali sme projekt 
s názvom Rozprávkový les, ktorý v sebe zahŕňa 5 infor-
mačných rozprávkových tabúľ s QR kódmi pre online 
rozprávky v slovenčine i cudzom jazyku. Veríme, že 

v lete sa naše deti, ale aj turisti z okolia prenesú aj vďa-
ka tomuto projektu do sveta rozprávok a zažijú novú 
dimenziu v rámci agroturistiky v našej obci. 

Touto cestou by naše OZ chcelo vyjadriť obrov-
ské ĎAKUJEME Nadácii Volkswagen Slovakia za to, 
že robí našu dedinku atraktívnejšou. Veľmi si to vá-
žime a ešte raz ďakujeme!!!

Radi by sme poďakovali aj Karin Vargovej, zamestnan-
kyni DM – drogerie markt, ktorá prišla s iniciatívou podať 
zamestnanecký projekt v spolupráci s naším OZ Chrobá-
čiky pri MŠ v obci Jablonec, podporou verejnoprospeš-
ných aktivít v oblasti výchovy a vzdelávania, životného 
prostredia, zdravia a sociálnej pomoci. Tak si už len držme 
palce, aby sa komisii náš projekt zapáčil a vybrala ho 😊 

Touto cestou by sme vás chceli aj veľmi pekne po-
prosiť o našu podporu formou poukázania 2% zaplate-
nej dane. Všetku túto pomoc, aj finančnú, aj nefinanč-
nú si nesmierne vážime a s láskou ju premieňame na 
detskú radosť, úsmev na tvári, ale aj zážitky a príjemné 
spomienky. S veľkou radosťou to všetko pre naše deti 
robíme a len vďaka vám a vašej podpore to robiť môže-
me, takže vám patrí veľké ĎAKUJEME 😊 
Na záver sa chceme poďakovať aj nášmu pánovi sta-
rostovi a obci Jablonec, ktorá v každom prípade pro-
jekty podporila finančne, materiálne či pracovne. 😊 
Ďakujeme!

OZ Chrobáčiky pri MŠ v obci Jablonec 
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OZ Zelený Jablonec

Otázky ohľadom chodníka sú jedny z najhorúcejších, ktoré si v obci kladieme... Kedy sa dokončí, 
budú sa niekedy naše deti bezpečne prechádzať po celej našej dedine...? Sme radi, že na všetky tie-
to otázky vám môžeme odpovedať ÁNO... ide sa na to, ale musíme spojiť sily, a to nie len finančné, 
ale hlavne pracovné.

Začiatok spolupráce
Pán starosta Slavomír Pocisk a naše OZ Zelený Jablo-
nec má za sebou už viacero stretnutí, kde sme sa  do-
hodli na spoločnom postupe pri budovaní chodníka od 
poľnohospodárskeho družstva až po novovybudovanú 
autobusovú zástavku Sušička. Obec dala vypracovať 
kompletné geodetické merania a komplexnú projekto-
vú dokumentáciu chodníka v dĺžke 650 metrov, ktoré v 
plnej miere financovalo naše OZ Zelený Jablonec, a to 
vo výške 2 600 eur. Obec vyčlenila na výstavbu chodní-
ka 9 000 eur z nasporených financií z poplatku za rozvoj. 

Naše OZ má skúsenosti so svojpomocným budo-
vaním detského ihriska Halmeško na „severe“. Jedným 
z finančných zdrojov OZ sú 2% z daní, ktoré každoročne 
získavame. Financie z minulého roka, a taktiež z tohto 
roka, by sme preto chceli venovať obci na podporu bu-
dovania chodníka. 

Už minulý rok sa uskutočnili prvé stretnutia, na zákla-
de ktorých sa robil výrub stromov popri ceste na sever-
nom konci obce. Stromy už jednak ohrozovali ľudí a ich 
nehnuteľnosti, pretože nie všetky boli v dobrej kondícií, 
jednak je na ich mieste plánový chodník. Počkali sme si 

na povolenie a jabloneckí chlapci sa spoločne o ne po-
starali. Obec zabezpečila odvoz haluzoviny a dreva. 

Čo teraz?
Teraz nám neostáva nič iné, len spojiť sily, vyhrnúť si ru-

kávy a ísť s elánom do toho... My veríme, že spolu to dáme. 

Ako môžem pomôcť?
Príďte pomôcť na brigády, ktoré sa začnú pomalič-

ky organizovať po uvoľnení opatrení v súvislosti s covi-
dom. Určite ich nebude málo, to sme si všetci vedomí, 
ale bude to stáť za to. 

Brigády sa budú zväčša organizovať počas sobôt. 
Vždy sa budú ohlasovať dostatočne vopred na našej 
facebookovej stránke OZ Zelený Jablonec a taktiež na 
stránke obce, či už facebookovej alebo webstránke.

A je tu ešte jedna možnosť pomoci. Ak by ste náho-
dou nemali ešte podarované svoje 2% z daní, budeme 
radi, ak ich venujete nám. My vám sľúbime, že všetky 
do posledného eura budú použité na nákup materiálu 
na vybudovanie chodníka.

Pevne veríme, že dokážeme spojiť sily, hlavne pre 
naše deti a bezpečnosť pohybu. Dobudovanie chodní-
kov je v našej obci dlhodobý problém. Ak však bude-
me čakať, že sa to niekedy, nejako spraví, tak tento stav 
môže pretrvávať ešte dlhé roky. 

Tešíme sa tejto iniciatíve, taktiež na každého jedného 
dobrovoľníka z obce a hlavne na náš spoločný výsledok, 
ktorý bude slúžiť nielen nám, ale aj generáciám po nás.

OZ Zelený Jablonec  
Miroslava Minaričová, Andrea Královičová

Chodník – vízia či realita
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Škola

No opak sa stal pravdou. Hneď na konci septembra 
nám karty zamiešala pani korona. A my sme museli za-
tvoriť školu. Vďaka rodičom sa deti okamžite presunuli 
z priestorov školy do svojich detských izieb k počíta-
čom. Keď sme mohli školu zas otvoriť, deti prešli z on-
line priestoru do skutočného školského sveta. Omno-
ho, omnoho lepšieho pre rast detskej dušičky. Aj keď 
všetci skrývali svoje ústočká pod rúškami, predsa len 
sa z  ich očí dalo krásne vyčítať, ako sa v danej chvíli 
cítia. A tak sme sa spoločne smiali, plakali, pracovali 
a  oddychovali. A v pokojnom duchu sme si pripravili 
aj tvorivé dielničky, či rozhlasové vianočné pásmo pre 
našich spoluobčanov. Všetko zrazu iné, ako po minulé 
roky. Bez vystúpení, bez zhonu, bez prezentovaní sa 
na verejnosti, o to však skutočnejšie a detskejšie. Po-
kojnejšie pre detský pokoj. Radostnejšie pre detskú 
radosť. Láskavejšie pre všetkých. Takto naladení sme 
sa rozlúčili pred vianočnými prázdninami, ktoré sa 
nám trošičku predĺžili a svoje dvere otvorili zas iba do 
online priestoru. Nevadí, aj to sme zvládli. Opäť vďaka 
rodičom, ktorí okamžite reagovali na všetky naše po-
žiadavky a prosby a vďaka deťom, ktoré sa svedomito 
prihlasovali na všetky hodiny. Netrvalo to až tak dlho a 
mohli sme sa vrátiť do školy. Ako jedna z mála škôl na 
Slovensku s plným počtom detí. Prečo? Lebo konečne 
sú na ministerstve ľudia, ktorí dávajú zriaďovateľom 
a riaditeľom väčšiu dôveru a slobodu sa rozhodnúť. 
Lebo máme na OÚ skvelý pracovný tím na čele s pá-

nom starostom, v obci úžasné a obetavé zdravotníčky 
a všetkých dobrovoľníkov, ktorí sa niekoľko týždňov 
po sebe dávajú do služby nám všetkým a zabezpečujú 
pravidelné testovanie. Lebo ešte stále existujú ľudia, 
ktorí nerobia iba pre peniaze, ale pomáhajú nezištne. 
Ako napríklad pán Pastucha, ktorý urobil neuveriteľné 
ohľadom počítačovej siete v našej škole. Lebo máme 
zodpovedných a ústretových rodičov, ktorí sa týždeň 
čo týždeň testujú, lebo vedia, že je to nevyhnutné pre 
ochranu zdravia detí. Všetkým patrí jedno veľké ĎAKU-
JEME! Tiež aj preto, lebo naša pani riaditeľka pozerá do 
budúcnosti s povzbudzujúcimi slovami, aby sme sa ne-
báli, netrápili a verili, že všetko bude dobré. A aj preto, 
lebo sme kolektív, kde sa jeden na druhého môžeme 
spoľahnúť aj v tých najťažších chvíľach. Alebo… lebo 
naše deti chodia do školy rady. A to je pre nás veľmi 
vzácne. A napriek mnohým bolestiam, ktoré pandémia 
všetkým prináša, predsa len priniesla jeden krásny jav v 
životoch detí. Že aký? Úplne obyčajný a predsa tak dô-
ležitý. Deti sa na pár mesiacov stali iba deťmi. Zrazu ich 
plné poobedia vyplnené mnohými krúžkami, rôznymi 
aktivitami a akciami, zostali prázdne. Čistý priestor pre 
detskú hru. Začali si viac všímať jeden druhého. Zača-
li vznikať priateľstvá, hlbšie a pevnejšie. Deti chodia 
spolu peši do školy a zo školy. Chodia spolu von. Spolu 
šantia, naháňajú sa, hašteria sa, radujú, vymýšľajú. Sú 
proste spolu. A to je dobre. Pretože každý okamih v ich 
detstve rozhoduje o ich budúcom živote. 

Všetko je trošku iné…
Po náročnej jari 2020, kedy celý svet zasiahla pandémia, prišlo mierne uvoľnené leto a s ním nástup 
do nového školského roka 2020/2021. Veľmi sme sa tešili a hoci od začiatku bolo vyučovanie možné 
iba za sprísnených podmienok, verili sme, že ešte chvíľku a všetko bude opäť dobré.
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Škôlka

Čo nové v našej škôlke...

Okrem získavania nových 
vedomostí vo výchovno-vzde-
lávacej činnosti, spestrujeme 
pobyt deťom aj rôznymi ak-
ciami, nácvikom rôznych tan-
cov, učenia sa básní a  piesní, 
rôznych dramatických scénok 
a  hier, bábkové divadlo, hu-
dobné predstavenia sledované 
online a rôzne iné aktivity, kto-
ré súvisia so vzdelávaním detí.

Pre deti sme pripravili „Mikulášske posedenie“ v kaž-
dej triede osobitne, aby boli dodržané epidemiologic-
ké nariadenia vlády a aby sa deti nepremiešavali.

Keď sa blížili Vianoce, aj my s  deťmi sme si pripo-
menuli tieto najkrajšie sviatky v  roku. Pre rodičov sme 
pripravili vianočné predstavenie. Každá trieda nacvičila 
svoj vlastný program a pani učiteľky ho natočili a pre ro-
dičov uverejnili na našej súkromnej stránke MŠ, kde si 
mohli prácu svojich detí pozrieť v pohode a v súkromí.

V každej triede sme si vyzdobili vianočný stromček, 
pod ktorým si deti našli konštruktívne a kreatívne dar-
čeky, bábiky, autíčka, kocky… Zaspievali sme vianočné 
piesne, čítali sme deťom vianočné rozprávky a príbehy, 

zahrali sme si divadielko o Anjelikovi, ktorý obdaroval 
chudobné deti, spoločne sme si zatancovali a zarecito-
vali naučené básne.

Naplánovali sme aj fašiangové zabávanie sa v mas-
kách , ktoré si deti s pani učiteľkami spoločne pripravili. 
Zábava prebiehala v triedach, kde mamičky deťom pri-
pravili aj občerstvenie. 

Veľa času trávime s deťmi vonku na čerstvom vzdu-
chu v našej záhrade, ktorú sme tento rok veľa krát vyu-
žili aj na sánkovanie, guľovanie a stavenie snehuliakov. 
Viackrát sme navštívili aj náučný chodník pri potoku 
Gidra, kde sme si naposledy boli pozrieť nové atrakcie 
vyrobené z  dreva – zvieratká, dopravné prostriedky... 
Deti získali nové poznatky o zvieratách, ktoré tam žijú 
z náučných tabúľ (vo vode a vo vzduchu). Niektoré sme 
zazreli a chvíľu aj sledovali.

Z  peňazí, ktorými rodičia mesačne prispievajú 
a  bežne sa využívajú na divadielka, exkurzie a  pod., 
ktoré sa teraz nemôžu konať, sme zakúpili v spoluprá-
ci so starostom pre deti novú preliezkovú zostavu do 
školskej záhrady, ktorá bude v jarných mesiacoch osa-
dená v školskej záhrade. Ďalej sa tieto peniaze použili 
viackrát na vydezinfikovanie celej materskej školy.

Bc. Cíferská Mária

Naša materská škola pokračuje v novom školskom roku vo výchovno-vzdelávacej činnosti ako do-
teraz. Aj keď prežívame ťažké chvíle postihnuté pandémiou COVID-19, snažíme sa s našimi deťmi 
naďalej pracovať a spestrovať im chvíle strávené v materskej škole rôznymi aktivitami.
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Jednota dôchodcov

Jednota dôchodcov počas pandémie

16 číslo 2-2019

PRVÝ POLROK JE ZA NAMI
Prvá polovina tohto roku ubehla ako voda a my, členo-

via Jednoty dôchodcov na Slovensku, združení v Základnej 
organizácii so sídlom v Jablonci, postupne napĺňame svoje 
tohoročné predstavy, poprepletané množstvom rôznoro-
dých činností od zábavných, relaxačno-oddychových, cez 
športové až po pracovné. Každý sa zapojí podľa toho, čo 
ho zaujíma, čo dokáže a čo mu vyhovuje. V našom záujme 
je, aby si v našej organizácii každý našiel svoje miesto, aby 
sa pre každého člena stala naša činnosť zaujímavou.

ZÁBAVA, ODDYCH, RELAX
V oblastiach zábavy, relaxu a oddychu sme sa zúčastnili 

niekoľkých podujatí, ktoré v nás zanechali pocity krásnych 
kultúrnych zážitkov. Boli to napríklad muzikál FRIDA v divadle 
Wüstenrot, koncert skupiny Heligonica v Doľanoch známej 
aj z televízie Šlágr. Určite neľutujú ani tí, ktorí sa zúčastnili na 

koncerte „Z Očovej do sveta“ v bratislavskej AXA aréne, ve-
novanom pocte Berkímu Mrenicovi, alebo tí, ktorí navštívili 
kultúrny dom v Cíferi, kde vystúpila skupina LA GIOIA.

Čas fašiangov – čas 
pre detský karneval

Jednota dôchodcov

Na zabíjačke v Častej

Púť na hore Butkov

Tak, ako celú spoločnosť, aj našu ZO JDS postihli opatrenia, ktoré boli nastavené v súvislosti so ší-
riacou sa „hnusobou“. A tak sme na základe odporúčaní a nariadení zrušili našu marcovú členskú 
schôdzu. Do boja s pandémiou sa zapojili naše členky Mária Bednárovská, Helenka Mackurová, kto-
ré pomohli so šitím rúšok a Rastislav Krchňák s Andreou Slugeňovou ich rozniesli do schránok ob-
čanom Jablonca.

Naša činnosť sa obmedzila, to však neznamená, že 
úplne ustala. Podarilo sa nám v  súlade s  opatreniami 
zorganizovať niekoľko zaujímavých akcií, predovšet-
kým v exteriéri. A tak sme rovnako ako po predošlé roky, 
prispeli k  úspechu akcie Vinári od Gidry na náučnom 
chodníku. Naše langoše, ale aj fazuľovica sú vyhľadáva-
nými pochutinami pre účastníkov. Aby sme si dohodli 
organizáciu podujatia, stretli sme sa niekoľko dní pred 
akciou na spoločnom posedení na opekačke. Langoše 
sme ponúkali aj počas halmešského autokrosu. I keď di-
vákov akcie bolo v porovnaní s minulosťou menej, boli 
sme radi, že sa môžeme opäť vidieť a pokecať. Keď sa 
opatrenia trochu zmiernili, mohli sme sa konečne, i keď 
zarúškovaní, zísť aj na členskej schôdzi, aby sme si na-
plánovali činnosť na najbližšie obdobie a zablahoželali 
jubilantovi Jozefovi. To bolo v dobe pandémie jediné 
naše stretnutie v interiéri. 

Už v minulosti sme zvažovali, že by bolo dobré vy-
budovať petangové ihrisko pre našich členov. Nakoniec 
sa o to postaral starosta obce a odovzdal nám ho v sep-
tembri do užívania. Zároveň nás petangisti z cíferského 

klubu zaškolili do pravidiel a nechýbalo ani posedenie 
pri opekačke. Poslednou našou spoločnou akciou bolo 
posedenie pri husacine. Samozrejme, v  exteriéri. Po-
chutili sme si, podebatovali a trénovali sme petang. 

Koncom roka nás prekvapila  veľká voda z  Gidry, 
ktorá sa postarala o  devastáciu petangového ihriska. 
Po skončení aktuálnych protipandemických opatrení 
chceme riešiť jeho obnovu a zabezpečenie proti vode. 
Dňa 11. 11. 2020 sa konala pietna spomienka na obete 
a hrôzy vojen pri pamätníku padlým hrdinom. Za našu 
základnú organizáciu z  dôvodu sprísnených opatrení 
položili veniec z červených makov len členovia výboru.

Od tejto doby je činnosť ZO JDS prerušená. Naše 
kontakty sa obmedzili na náhodné stretnutia v obci, na 
facebookové statusy a komentáre. Niekoľkí sme sa stre-
tli ešte raz, rozostúpení po celom cintoríne, keď sme 
vyprevádzali našu členku Milku Ochabovú na posled-
nej ceste. Prichádzajú však teplejšie dni a  veríme, že 
s príchodom slnka prídu aj lepšie časy a my sa budeme 
môcť opäť tešiť zo spoločných podujatí.

Ľ. Orlický, predseda
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Mikuláš

Detičky ho netrpezlivo očakávali pred svojimi domami, 
bytovkami, či na detskom ihrisku Halmeškovo. Mikuláš mal 
naplnený celý voz sladkými balíčkami, ktoré mu pomá-
hali rozdávať jeho dobrí priatelia – anjel a čert. Tentokrát 
nesmieme nespomenúť aj koníky a ich pohoniča pána 
Stankovského, ktorí zabezpečili rozvoz Mikuláša po ce-
lej dedine. Koníkom sa dostalo od detí pozornosti nielen 
pohladením, ale aj jabĺčkom či mrkvičkou. Mikulášovi zase 
básničkou, pesničkou, či kresbou. Veríme milé deti, že vám 
Mikuláš urobil radosť a zároveň ďakujeme obci Jablonec, 
pánovi starostovi, zamestnancom a poslancom obce za 
to, že do Jablonca Mikuláša zavolali a oznámili mu, že naše 
deti sú zdravé a netrpezlivo ho očakávajú. Držme si palce, 
aby o rok tu už korona nebola a nemuseli sme sa obávať 
príchodu Mikuláša :)

Mikuláš nakoniec dorazil aj k nám
Napriek tomu, že je po celom svete rozšírená pan-
démia koronavírusu, Mikuláš zavítal aj do našej 
dediny. Keďže sa mu podarilo tej pliage odolávať 
a jeho zdravie mu dobre fungovalo, prišiel aj me-
dzi naše jablonecké deti, aby im urobil v tejto ťaž-
kej dobe trocha radosti.
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Pohybom ku zdraviu

Začiatok jari priniesol  
pozitívnu správu

Cieľom projektu je zvýšenie úrovne športovej aktivi-
ty čo najväčšieho počtu občanov našej obce. Pre zvýše-
nie športovej aktivity budú osadené outdoorové stro-
je na cvičenie pre širokú verejnosť. Tieto stroje budú 
umiestnené na Náučno-poznávacom chodníku popri 
potoku Gidra – v časti Splav. Vytvorí sa nové miesto na 
športovanie pre občanov Jablonca a tiež turistov, ktorí 
navštevujú Náučno-poznávací chodník v našej obci. 

Šport je prospešný v každom veku. Mnohí občania 
nemajú odvahu tráviť čas v uzavretej  posilňovni. Naj-
mä aj v súčasnej koronakríze sú tieto miesta pre verej-
nosť zatvorené. Zároveň pohyb v prírode na čerstvom 
vzduchu bude len v  prospech zdravia všetkých, ktorí 
navštevujú náučno-poznávací chodník. Ľudia majú čo-
raz väčší záujem o  skĺbenie športového ducha, ale aj 
prehĺbenia vzájomných vzťahov navzájom.

Našou motiváciou je podporovať športovanie ob-
čanov našej obce. Väčšina strojov funguje na princípe 
cvičenia s váhou tela. Každý pohyb, ktorý človek robí, je 
veľmi prospešný pre jeho telo. Nesporným benefitom 
je aj vitalizovanie srdcovo-cievneho systému, ktorý je 
častokrát zanedbaný. V každom prípade platí, že hýbať 
sa oplatí v každom veku. Pobyt na čerstvom vzduchu 
je totiž nesmierne dôležitý pre telo aj myseľ.

Nové exteriérové fitnes miesto bude na Splave 
vytvorené začiatkom mája. Veríme, že občania aj 
návštevníci sa budú k tomuto miestu správať zod-
povedne a ohľaduplne. V  blízkom okolí budú na-
montované fotopasce, pre lepšiu bezpečnosť stro-
jov a nás všetkých.

V závere by sme radi poďakovali OZ Zelený Jab-
lonec, ktoré do tohto projektu išlo s nami a poskyt-
lo aj spolufinancovanie 1 stroja na cvičenie v hod-
note okolo 500 eur. Ešte raz ďakujeme. 

Projekt „Pohybom ku zdraviu”, ktorý obec podala druhého marca 2021, bol nadáciou REVIA začiat-
kom apríla úspešne schválený.
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Hody

Počas leta nás „korona“ toľko netrápila, a  tak sme si mohli bez akýchkoľvek obmedzení užiť tradič-
né Hodové slávnosti. Obec pripravila na celý predĺžený víkend od 17. do 20. júla zaujímavý kultúrny 
program pre všetky vekové kategórie a nechýbali ani kolotoče a atrakcie pre našich najmenších.

Všetko odštartovalo už v piatok v areáli bývalého kú-
paliska, kde do tanca zahrala živá ľudová hudba Halmeš 
Band. Toto bola ale pre tanečníkov len rozcvička pre so-
botňajšou hlavnou zábavou, ktorú rozprúdila skupina 
EXIL. Parket na kole miestami „praskal vo švíkoch“ a  tí 
najvytrvalejší vydržali až do skorého rána. Nedeľa zase 
patrila zoskupeniu Trnafská Cimbálofka, ktoré svojou 
hudbou potešilo skôr staršie ročníky. 

Hodový víkend napokon zavŕšilo futbalové stretnutie 
medzi výberom starostov Slovenska, za ktorý hral aj náš 

„richtár“ Slavomír Pocisk, a  výberom futbalistov z  Jab-
lonca. Presný výsledok si už, bohužiaľ, nepamätáme, ale 
na základe archívnych dokumentov vieme určiť aspoň 
víťazov duelu – stali sa nimi starostovia. Treba však špor-
tovo uznať, že boli jednoznačne lepší. Nie nadarmo sa 
v  roku 2016 stali majstrami Európy na šampionáte sta-
rostov a  primátorov. Dôležité však nebolo, kto vyhral, 
ale aby sa všetci prítomní, nielen aktéri na ihrisku, dobre 
zabavili. A to bolo v podstate cieľom celých Hodových 
slávností a môžeme povedať, že sa to podarilo.

Hodovali sme celý víkend...
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Aktívni Halmešania

Halmešania stále aktívni 
Čo robí človeka šťastným? Robiť šťastných iných.

A to platí i u nás v Jablonci. Janko Meszároš mlad-
ší ukázal svoju šikovnosť a nápaditosť na náučno-po-
znávacom chodníku, keď vyrobil množstvo drevených 
zvieracích postavičiek, či dopravných prostriedkov 
a lesných strážcov. Vyčarilo to úsmev na tvári nielen 
tých najmenších, ale i dospelákov. Taktiež spoločne 
s jabloneckými futbalistami a priateľmi zakúpili a vysa-
dili 170 ihličnatých stromov, a tak výťažok z majálesu 
investovali do nášho životného prostredia. Jabloneckí 
rybári majú srdce pre Gidru, a tak aj túto jar vyzbierali 
odpadky pozdĺž potoka a nebolo ich málo - spolu 42 
vriec. Taktiež strávili 4 soboty na splave, kde vytvorili 

na oboch stranách pieskovú pláž a hrádzu. Veríme, že 
už toto leto si tam budeme môcť poležať na ležadlách 
a započúvať sa do šumu rieky a spevu vtákov, a tak zre-
laxovať a načerpať nových síl. 

Aby návštevníci našej vyhliadkovej veže mali ešte 
väčšiu pastvu pre oči i blaho srdca, jabloneckí dobro-
voľníci v jej okolí vysadili 145 kusov levandúľ i dve lipy 
a platan, ktorý vytvorí tieň pod kaplnkou. Už si len že-
lať, aby sa všetko ujalo a rozrástlo. 

Všetkým patrí veľká vďaka za to, že majú túžbu robiť 
naše okolie, v ktorom žijeme krajšie, zdravšie, zábavnej-
šie i atraktívnejšie. 
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Aktívni Halmešania
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Narodili sa: Eliška Janošovič, Magdaléna Nemcová, Karin Križanová, Linda Tóthová, Ema Šťastná,  
Kristián Jurčo, Sofia Oslejová, Lukáš Izakovič, Damian Hudek

Opustili nás: Simon Drinko, Tomáš Banič, Rozália Hanusová, Miroslav Strezenický, Igor Križan,  
Cecília Švorcová, Rozália Debrecká, Ľudmila Ochabová, Františka Ochabová, Mária Granecová,  
Ivan Bacigal, Jozef Valko

Jubilanti (z dôvodu nového predpisu „GDPR“– ochrana osobných údajov uvádzame len všeobecný prehľad jubi-
lantov v období od 1. 4. 2020 do 31. 3.2021): Tibor Bilčík, Terézia Romanová, Jozef Krasňanský,  
Antónia Izakovičová, Peter Cíferský, Tomáš Vaško, Peter Gažo, Ján Dzíbela, Gabriela Freivoltová,  
Ľudmila Sabová, Anton Backa, Štefan Sabo, Viliam Petrakovič, Anastázia Sečkárová, Eva Horváthová,  
Ján Čabák, Štefan Oscitý, Helena Šarmírová, Jozef Haršany, Helena Siváková, Dagmar Takácsová,  
Emília Kuricová, Marta Haršányová, Felix Hasík, Zuzana Poláčková, Rozália Kolembusová

V mene redakcie Halmešského Hlásnika prajeme všetkým našim jubilantom všetko najlepšie, hlavne pevné 
zdravie, šťastie a radosť do života. Gratulujeme!

Odišla si tíško a niet Ťa medzi nami, v srdciach našich žiješ spomienkami.

Dňa 26. 3. 2021 sme si pripomenuli 9. výročie úmrtia našej 
mamy, svokry, babky a prababky 

ZLATKY ŠVORCOVEJ. 
S láskou, vďakou a úctou spomínajú deti  

s rodinami a ostatná rodina.
Všetkým, ktorí si spomenuli a venovali  

jej tichú spomienku, ďakujeme. 
Deti s rodinami.

Spomíname

Starosta obce Vás pozýva na slávnostné otvorenie obecnej vínnej pivnice dňa 5.6 2021, ktoré sa uskutoční 
o 15.00 hodine na Vyhliadkovej veži v Jablonci. Tešiť sa môžete na koštovku vínka i slaného, či príjemnú ľudovú 
muziku z Vištuka – súbor Vieska.

Starosta obce a Vinári od Gidry vás srdečne pozývajú na degustáciu vín Spolku vinárov a vinohradníkov Jab-
lonca, Budmeríc, Báhoňa, Cífera, Vištuka a Štefanovej v sobotu 26. 6. 2021 od 12.00 – 21.00 hod. na Jabloneckom 
náučno-poznávacom chodníku od Silnice po Jarnú. 

Starosta obce vás pozýva na obecnú jarnú brigádu, ktorá sa uskutoční v sobotu 1. mája od 9.00 – 12.00 hodiny. 
Bude sa pracovať na viacerých miestach súčasne a po brigáde na všetkých dobrovoľníkov čaká chutný guláš na 
vyhliadkovej veži spojený so stavaním mája. Stretávame sa o 9.00 hod. pred obecným úradom. 

Starosta obce vás pozýva na hodové slávnosti, ktoré sa uskutočnia v našej obci v dňoch 24. – 25. 7. 2021. O ho-
dovom programe vás budeme včas informovať. 

Starosta obce vás pozýva na Deň otvorených dverí v materskej škole a v škôlkarskej záhrade, ktorý sa bude 
konať v sobotu 28. augusta 2021 od 9.00 do 11.00 hod. Pozývame deti zoznámiť sa s ich druhým domovom 😊. 

OZNAMY


